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Dåben 2019 med Vinterpaladset i baggrunden og billedet taget fra Laugets badebro, 
som skal eksproprieres: Hér skal fyldes ud og dannes et nyt badeområde: Klippeøen.

Tidsplanen
Mandag 30. november vil 
Hørsholm Kommunalbe-
styrelse formelt godkende 
indtræden i en styregrup-
pe med fem fra kommu-
nalbestyrelsen og fem fra 
havnebestyrelsen.

Styregruppen skal følge 
forundersøgelsen.

Under den bliver der 
nogle andre grupper, hvor  
foreningerne på havnen 
inddrages.

Januar-februar hører 
Rungsted Havn alle inte-
ressenter - bl.a. Lauget. 

Sideløbende indhentes 
priser, justeres projekt 
etc.

Målet er at have en fær-
dig plan klar til politisk 
godkendelse om et lille år 
- og inden kommunalval-
get i november 2021.

Økonomien
P.t. regnes med at 120 mil-
lioner vil være prisen for 
udvidelsen.

Rungsted Havn og Hørs-
holm Kommune skal iføl-
ge havnens oplæg betale  
halvdelen hver. Og det er 
blevet positivt modtaget 
hos politikerne.

Det ligger fast, at udvi-
delsen ikke må betyde 
ekstra prisstigninger for 
bådejerne, der betaler en 
årlig leje for en bådplads.

Da planen omfatter en 
udvidelse med 200-250 
bådpladser (afhænger af 
størrelsen på den enkelte 
plads), sættes projektet 
først i gang, når 80 pro-
cent af arealet til ekstra 
havnepladser er solgt.

Det ventes ikke at blive 
et problem, da der p.t. er 
812 på ventelisten.
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lstrøm
Verden har ændret sig si-
den Rungsted Havn i den 
nuværende udgave blev 
indviet i 1973.

I øvrigt året før Hørs-
holm-Rungsted Vikin-
gelaug blev stiftet.

Meget er slidt ned og 
behovene har ændret sig:

Mere end nogenside har 
havnen udviklet sig til et 
attraktivt åndehul i friti-
den; uanset om man dyr-
ker vand, shopper eller 
går på café og restaurant.

For de kommunale 
politikere handler det 
også om at kommunen 
skal kunne matche andre 
havne langs Øresund.

Akkurat som, da kom-

munen i 1951 anlagde en 
badeanstalt, der skulle 
matche Helgoland ved 
Amager og Charlotten-
lund Søbadeanstalt.

For havnen og ikke 
mindst forretninger og 
spisesteder vil det tiltræk-
ke endnu flere gæster.

For kommunen peges 
på, at de ekstra havne-
pladser vil gøre det 
attraktivt at flytte til kom-
munen.

Generelt skal opdate-
ringen af havnen over fem 
år fortsat gøre det til et 
attraktivt sted at søge til.

Dialogen vigtig
Både havneformand Jør-

gen Thorsell og havnechef 
Anders Söderberg har 
flere gange understreget, 
at der er tale om en skitse, 
som kan ændres.

Og det skal ske via dia-
log med alle de involve-
rede.

Udover en planlagt 
snak med alle foreninger 
i havnen i januar-februar, 
så vil foreningerne også 
få repræsentanter i en 
følgegruppe:

- Jo mere vi lytter til 
dem, der bliver involveret, 
jo større er sandsynlighe-
den for, at vi kan komme 
godt hjem alle sammen, 
har Jørgen Thorsell såle-
des sagt.



Renovering 
lægger ud
En del af havnen er slidt 
ned.

Det gælder bl.a. flyde-
broerne, gæstebroerne 
og træværk hist og pist.

Dette arbejde skal ud-
føres uanset om visionen 
bliver til noget.

Planen er derfor at 
starte renoveringen på 
Nordmolen i den kom-
mende vinter, og i vinte-
ren 2021-22 kommer turen 
så til Sydmolen, hvor der 
bl.a. skal ny belægning på 
vejen.

Det vil formentlig give 
nogle begrænsninger på 
trafikken ad molen under-
vejs.

Denne del anslås til 31 
millioner kroner.

Se planerne
Rungsted Havn understre-
ger, at visionsplanerne 
er arkitektens bud - og at 
intet ligger fast endnu.

Oprindelig var der tre 
visionsplaner til forskel-
lige priser, men der er 
opnået enighed om at gå 
efter den store plan.

Hvis du vil se de forelø-
bige skitser, så se august-
præsentationen for kom-
munalbestyrelsen:

https://rungsted-havn.
dk/temamoede-kommu-
nalbestyrelsen-18-8-2020/

Populært sted
Rungsted Havn er et po-
pulært sted:

Årligt kommer der 
1,75 millioner gæster og 
675.000 biler, oplyser 
havnen. Målinger viser, at 
der eksempelvis fredag-
søndag 14.-16. august kom 
34.000 gæster og 13.500 
biler.

Der er 250 helårsar-
bejdspladser og 786 
bådpladser - og 812 på 
venteliste til en bådplads.

Der arbejdes på at lave 
en ensretning af trafikken, 
så den afvikles mere smi-
digt, samt på at finde flere 
parkeringspladser. 

Flere nye områder
Markante udvidelser flere steder i havnen skal give nye muligheder
Det mest markante ved 
havneplanerne er den nye 
Sydmole:

Ved vendepladsen foran 
Vinterpaladset forlænges 
molen lige ud og slår en 
stor bue, så der bliver 
plads til flere både.

Den nye mole kommer 
til at række 150 meter 
længere ud i vandet, og 
Kystdirektoratet er taget 
i ed, så det kan lade sig 
gøre.

Nordmolen rettes også 
ud og molehovederne 
ændres.

Indsejlingsforholdene 
er i dag vanskelige og dét 
skal den nye indsejling 
afhjælpe.

5.000 m2 torv
Nokken forlænges også 
betragteligt.

Tanken er, at der her 
oprettes et torv, som kan-
bruges til mange ting:

I forbindelse med kap-
sejladser, til udstillinger, 
i forbindelse med hav-
nefesten, loppemarked, 
flagbastion m.m.

Dette torv på 5.000 kva-
dratmeter gør det også 
muligt for større skibe, 
eksempelvis skonnerter, 
at lægge til. Dét giver 
også helt nye muligherder 
i havnen.

Flere bådpladser
En del af finansieringen, 
som havnen skal sørge for, 
skal komme fra de 200-
250 ekstra bådpladser.

Da havnen blev indviet i 
1973 var en båd på 32 fod 
en stor båd.

Sådan er det ikke mere. 
Det betyder, at der i dag 

er brug for flere større 
bådpladser.

Så derfor er der afsat et 
areal til nye bådpladser, 
og den enkelte plads’ 

størrelse skal så fastsæt-
tes senere. 

Det er forklaringen på at 
der opereres med 200-250 
ekstra pladser.

Hvad vil det betyde 
for vinterbaderne?
At molen forlænges kan 
betyde, at det kan ind-
virke på vandstanden ved 
Laugets badebro.

Men som det fremgår af 
artiklen på næste side, er 
oplægget, at broen skal 
eksproprieres og der i 
stedet skal bygges et helt 
nyt bade- og opholdsom-
råde ud i vandet.

Laugets bestyrelse vil 
sørge for, at det i det vide-
re forløb bliver undersøgt, 
hvad ændringerne kan 
få af betydning for vand-
standen, så vi kan bade 
365 dage om året uden at 
skulle tage fladfisketek-
nikken i brug.

Med hvidt de nye områder: Øverst rettes Nordmolen ud, i midten udvides Nokken og 
nederst Klippeøen ved Vinterpaladset og den nye, lange mole.
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Læs mere om 
historien
Vil du læse mere om 
Rungsted Havns historie, 
så har Laugets medlem, 
tidligere museumsinspek-
tør Lisbet Hein skrevet 
om det på Laugets hjem-
meside:

http://horsholm-
rungsted-vikingelaug.
dk/?page_id=161

Her er der 
hentet 
inspiration
Rungsted Havn kigger 
meget efter, hvordan an-
dre havne har udviklet sig 
de senere år.

Og foreløbig har det re-
sulteret i inspirationsture 
til Helsingborg, Helsingør, 
Skovshoved, Sundby Havn 
og Køge Marina.

Fælles for de foreløbige 
destinationer er, at de har 
forenet by og havn og fået 
endnu flere til at kigge 
forbi.

Saunaen på 
vej til januar
Foreningen Rungsted 
Havbad oplyser, at den 
flydende sauna på Nord-
molen leveres i slutningen 
af året.

Og så kan saunaen på 
7x,3,4 meter tages i brug 
med plads til 15. 

Den får et stort glasparti 
på den ene langside.

Jokeren og 
Vinterpaladset
Vinterpaladset er byg-
get og ejet af Lauget, men 
grunden er Hørsholm 
Kommunes.

Jokeren, hvis vi vil 
bygge om eller udvide, er, 
at dels har Rungstedlund 
nogle tinglyste sigtelinjer, 
som ikke må forstyrres af 
byggeri, dels kræver det 
et hav af myndigheders 
involvering.

Eksempelvis blev 
tilladelsen til den nye, 
kommunale badeplatform 
sendt til 14 instanser. 

Laugets nye naboer
Opdateret badestrand og en ny klippeø til aktiviteter året rundt
Der er tale om en rundtur 
over små 100 år: 

Fra en kunstig strand 
over en badeanstalt til en 
ny, kunstig strand, der nu 
suppleres med et kunstigt 
badeområde.

Rungsted Fiskerleje 
havde sin storhedstid i 
1700-tallet, og i 1918-23 
blev der anlagt en ø-havn 
et stykke ude i Øresund; 
en havn, man nåede via en 
bro fra Strandvejen.

I 1930’er blev der sup-
pleret med en kunstig 
strand langs Strandvejen.

Tidligere museumsin-
spektør Lisbet Hein for-
tæller på Laugets hjem-
meside:

»Da den nuværende 
havn blev anlagt i 1973, 
opgav kommunen den 
årlige opstilling af bade-
anstalten. Der blev anlagt 
en ny kunstig badestand 
på sydsiden af den nye 

havn, og kort efter opført 
en egentlig svømmehal på 
Stadion Allé, hvor skoler-
nes svømmeundervisning 
herefter kunne foregå.«

Lagunemodstand
Senere dukkede der 
planer op om at ændre 
Sydstranden til en bade-
lagune.

Et forslag, som mødte 
stor modstand ikke mindst 
fra ejendomme ud til de 
påtænkte lagune.

Det er formentlig også 
noget af forklaringen 
på, at de nye planer på 
Sydstranden kun går til 
vandkanten.

Sydstranden skal 
forskønnes med bl.a. 
klitlandskaber og strand-
legeplads.

Klippeøen er ny
Til gengæld opereres 
med et nyt, kunstigt 

område i Sydstrandens 
forlængelse.

Det drejer sig om styk-
ket mellem Vinterpaladset 
og Laugets badebro.

Klippeøen kaldes det 
nye, inddæmmede areal i 
skitsen.

Forslaget lægger op til 
at ekspropriere badebro-
en og i stedet lave et stort 
handicapvenligt badeom-
råde i sten, beton og træ.

Her skal laves nye 
badebroer, der skal være 
plads til at fiske, udendørs 
omklædningsskjul, terras-
ser, solgryder og udstyr til 
fitness.

Det nævnes også, at 
området kan bruges af 
eksempelvis skoleelever 
til oplevelser, biologi, leg 
og læring.

Og så foreslås det, at 
der bygges toilet og bad 
i forbindelse med Vinter-
paladset.

Skitsen foreslår, at Vin-
terpaladset kommer til at 
ligge midt mellem en op-
dateret badestrand og et 
nyt badeområde til brug 
året rundt.

Vil det være attraktivt 
for dig som medlem?

Skal vi finde et andet 
sted på havnen til Vinter-
paladset?

Skal Vinterpaladset æn-
dres/bygges om?

Alle muligheder er 
åbne.

Og havnen ansætter en 
projektleder, som i januar-
februar vil tage en snak 
med foreningerne på hav-
nen for at høre deres bud.

Havneformand Jørgen 
Thorsell har flere gange 

slået fast, at visionsplanen 
er et skitse og at der vil 
blive lyttet til ønskerne.

Laugets bestyrelse vil 
derfor gerne høre, hvad 
vores 600 medlemmer 
mener om planerne.

I første omgang kan du 
sende dit bud i en mail til 
Lauget.

Og hvad mener du så?
Send dit bud til Laugets bestyrelse inden høringen
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Ny badeponton klar til april
Bliver på 25 kvadrameter og med mulighed for hovedspring

- Vi regner med at lægge 
pontonen ud i april-maj, 
oplyser havnechef Anders 
Söderberg.

Corona gav kommu-
nerne mulighed for at få 
fjernet anlægsloftet mod 
at investeringer bliver 
betalt i år.

Politikerne i Hørsholm 
Kommune fandt en lang 
række projekter frem, så 
de inden kommunalvalget 
om et år kan vise, hvor 
meget de har sat i gang.

En flydende sauna og 
en badeponton er resul-
taterne i forbindelse med 
Rungsted Havn.

25 kvadratmeter
Badepontonen bliver 4,8 
gange 5,1 meter og er 
udført i FSC-certificeret 
fyrretræ. 

Den holdes fast af en 
kæde og en anker på hav-
bunden og der placeres 
gule bøjer, så der sejles 
uden om.

Økonomisk snak
Det er kommunens bade-
platform, men den lægges 
ud og tages op af Rung-
sted Havn.

Den vil således være i 
brug i den del af året, der 
centreres af sommeren.

Det er tanken, at man 
svømmer ud til den fra 
den kommunale sommer-
badebro på Sydstranden.

Men da den placeres 
mellem Laugets røde ven-
debøje og den kommuna-
le badebro, hvor vandet er 
dybt nok til hovedspring, 
må det forventes, at 
mange vil benytte Laugets 
badebro som afsæt:

- Vi har hidtil stillet vo-
res 600.000 kroner dyre 
bro til rådighed for bor-
gerne, men det er klart, 
at med udsigt til yderlige-
re slitage på vor bro, skal 
vi have en snak med kom-
munen om en form for 
kompensation, fortæller 
Høvding Erling Madsen.

Den dyre skade
Hørsholm Kommune 
havde i mange år en ba-
deplatform liggende.

Men den rev sig løs i en 
storm i august 2015.

Den ramte Laugets ba-
debro og lavede skader 
for 91.000 kroner.

Dengang var kommu-

nens holdning, at med ri-
siko for gentagelse skulle 
der ikke en ny op.

Med rødt den nye, 
kommunale 
badeplatform 
- i de blå cirkler 
Vinterpaladset og 
Laugets badebro. 
Den grønne cirkel 
viser den kommunale 
sommerbadebro.

August 2015: 
Den kommunale 

badeplatform 
rev sig løs og 

lavede skader for 
91.000 kroner 

på Laugets 
badebro.
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